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Szávay István
országgyűlési képviselő

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012.

évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k

intézni a nemzeti fejlesztési miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

irányítójához

„Miért kötelezett az NFM részben vagy egészében állami tulajdonban lévő vállalatot arra,

hogy adóforintok százmillióival támogassa a Hegedűs Zsuzsa által létrehozott Minden

Gyerek Lakjon Jól! Alapítványt? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Bizonyára Ön is értesült a Minden Gyerek Lakjon Jól! Alapítvány (MGYLJ) taval y

júliusban összeállított 2011 ., 2012. és 2013 . évéről szóló beszámolójának a hazai sajtóban

nagy port kavart tartalmáról .

Mint az közismert, az említett alapítvány jelentős késéssel, a beszámolási

kötelezettségre vonatkozó törvényi határidők többszöri áthágásával, ráadásul csupán többszöri

felszólítás után adott számot működésérő l. A szervezet gazdálkodásában azonban számo s

furcsaság érhető tetten, így például egyes számítások szerint a 2010 és 2014 közötti ,

körülbelül 600 milliós össztámogatásból egyes elemzések szerint több mint 160 millió forinto t

fizetett ki kapirgálós naposcsibék Spanyolországból Magyarországra szállítására . Úgy tűnik,



hogy a grandiózus szállítási költségek kifizetése után az alapítványnak már nem maradt elé g

pénze például honlapja karbantartatására sem, mert azon bármely fülre kattintva minde n

esetben potencianövelő gyógyszerek reklámja ugrik elő , ez pedig véleményem szerint ige n

távol áll a gyermekétkeztetés javításának magasztos céljától .

Ennél is érdekesebb azonban, hogy 2010-től 2014-ig részben vagy egészében állam i

tulajdonban lévő cégek és vállalatok tucatjai adóforintok tízmillióival támogatták az

alapítvány működését. Az adatok elemzéséb ő l kitűnik, hogy miközben 2010-ben, 2011-ben é s

2012-ben még csak egy-két vállalat érezte fontosnak a szervezet támogatását (köztük az

MVM Zrt., Magyar Posta Zrt ., vagy a Szerencsejáték Zrt .), 2013-ban és 2014-ben minteg y

varázsütésre szaporodott meg a támogatók száma . Megjelent a 23 regionális személyszállít ó

Volán vállalat közül 17, a MÁV-hoz kapcsolódó 13 leányvállalat közül pedig 12, miközben

az eredeti támogatók is megmaradtak, s őt újakkal egészültek ki .

Felettébb furcsa, hogy a beszámolási kötelezettségét évekig hanyagoló, átláthatatlanu l

működő , ráadásul pazarló gazdálkodást folytató alapítvány támogatását annyira fontosnak

tartotta a minisztérium, hogy nyilvánvaló utasítást adott többek között a MÁV és a Volá n

csoport cégeinek az MGYLJ támogatására, amelyet azok néhány kivétellel be is tartottak . Sőt,

2013-ban bár a Bakony Volán Zrt . hivatalosan nem, de annak dolgozói támogatták az

alapítványt . Csak remélni tudom, hogy nekik nem fels őbb ösztönzésre kellett ezt tenniük

fizetésükbő l .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Egyetért-e Ön azzal, hogy állami vállalatok adóforintok tíz- és százmillióit adják egy

olyan civil szervezetnek, amely törvényszegőmódon évekig nem hajlandó beszámolni

tevékenységéről?

Helyesnek tartja-e Ön, hogy az alapítvány nem a magyar gazdákat, hanem a nyugat -

európaiakat támogatta az általa felajánlott jószágok beszerzésekor ?

Ellenőrizte-e bárki is a minisztériumból azt, hogy az állami vállalatok részéről

százmilliókat kasszírozó Minden Gyerek Lakjon Jól! Alapítványnak rendben van-e a

gazdálkodása és beszámolási kötelezettségének időben eleget tett-e? Ha igen, kérem,

foglalja össze válaszában az erről szóló jelentés főbb megállapításait és mellékelje is

azt!

Ki, milyen formában és miért adott utasítást a minisztériumból a fent említett állami

tulajdonú vállalatoknak arra, hogy nagy összegű támogatásban részesítsék a



Minden Gyerek Lakjon Jól! Alapítványt, amely éveken keresztül nem volt hajlandó

teljesíteni törvényben előírt beszámolási kötelezettségét, gazdálkodásáva l

kapcsolatban pedig joggal merül fel az ésszerűtlen pazarlás gyanúja?

Kívánatosnak tartja-e Ön az alapítvány további támogatását? Megfogalmaz-e a

minisztérium vezetése erre vonatkozó utasítást vagy kérést a következő év során is a

szóban forgó vállalatok irányába ?

Budapest, 2015 . január 19 .

íávay István

Országgyű lési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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